

[Text]

Mr. Christie: No, not this year, Mr. Nickerson. But I would suggest to you that some of our operating people by 1986 would have been relocated to Yellowknife.

Mr. Nickerson: Regarding the housing problem there, I understand the union there has legal proceedings against NCPC or the government in some form or other over housing problems. I guess that would be one question. Is that a fact? Are you being taken to court over employee housing and some housing policies? If so, what is your position on that? Second, has your move to the north, to Yellowknife, been put in jeopardy by the housing shortage that exists in the city?

Mr. Christie: There are two parts to that question. Of course, on the first one with respect to the housing, the commission has taken the policy of not providing housing for its employees in areas where there is indeed a housing market. For communities such as Whitehorse and Yellowknife, we consider—and I am sure you would agree with me—that there is a housing market in each of these cities.

Until April this year, we had made available housing to our employees at a rent, of course, that related to the appraised rent for the unit. We have attempted to get out of that, and as a matter of fact, we have arranged to sell our housing. There are no legal proceedings being taken against the commission that I am aware of it in terms of the housing, but there are some concerns with those who have had housing and where they have been given a two-year notice to relocate from the housing. This has caused some concern.

The Chairman: Excuse me, gentlemen, we will have to come to an end about 11.15 a.m., which gives us 10 minutes to get to the House for the vote. It is a 15-minute bell this morning.

Are there any other members who would have questions to NCPC? All right, Mr. Nickerson, we will allow you to continue. We will have the officials from Northern Affairs who are from Ottawa back as quickly as we can arrange it. Go ahead, Mr. Nickerson.

Mr. Nickerson: I understand Mr. James Smith, the present chairman, is of retirement age and wishes to retire, but has kindly consented to stay on until a replacement has been found. Are the officials aware of what action has been taken to select a new chairman? Have any recommendations been made internally by the commission?

Mr. Christie: Mr. Chairman, I could not comment on that whatsoever. I have no inside information on that whatsoever.

Mr. Nickerson: Neither of you two gentlemen is looking for the job, right?

Mr. Christie: I am afraid that is a political question, not one for me to answer.

The Chairman: Mr. de Jong, have you some short questions?

Mr. de Jong: Yes.

[Translation]

M. Christie: Non, pas cette année, monsieur Nickerson. Mais je pense que du personnel d'exécution sera transféré à Yellowknife d'ici 1986.

M. Nickerson: Au sujet du problème de logement, je crois savoir que le syndicat a intenté des poursuites judiciaires contre la CENC ou le gouvernement au sujet de difficultés de logement. Voilà une question. Est-ce que c'est vrai? Est-ce qu'on vous poursuit devant les tribunaux au sujet du logement des employés et de certaines politiques en la matière? Dans l'affirmative, quelle est votre position à ce sujet? Deuxièmement, est-ce que votre déménagement dans le Nord, à Yellowknife, est compromis par la pénurie de logements dans cette ville?

M. Christie: Votre question est double. Au sujet du logement, la Commission a pour politique de ne pas assurer des logements à ces employés dans des régions où ils peuvent les trouver eux-mêmes. Pour les agglomérations comme Whitehorse et Yellowknife, nous sommes d'avis—et je suis sûr que vous serez d'accord avec moi—qu'il y a un marché immobilier dans chacune de ces deux villes.

Jusqu'en avril de cette année, nous avons offert des habitations à nos employés, moyennant paiement d'un loyer fondé sur la valeur locative du logement. Nous avons cherché à mettre fin de cette politique, et de fait, nous avons pris des dispositions pour vendre nos habitations. Que je sache, aucune poursuite judiciaire n'a été intentée contre la Commission au sujet des logements, mais ceux qui avaient un logement et qui ont reçu un avis d'évacuation d'ici deux ans, s'inquiètent. Cela a été donc un sujet de préoccupation.

Le président: Excusez-moi, messieurs, il nous faut terminer vers 11h 15, cela nous donne dix minutes pour nous rendre à la Chambre pour le vote. La cloche doit sonner pendant 15 minutes ce matin.

Est-ce que d'autres veulent poser des questions aux représentants de la CENC? Très bien, monsieur Nickerson, vous pouvez poursuivre. Nous pourrions faire revenir le plus rapidement possible les hauts fonctionnaires du programme des affaires du Nord qui sont d'Ottawa. Allez-y, monsieur Nickerson.

M. Nickerson: Je crois savoir que M. James Smith, le président en fonction, a atteint l'âge de la retraite et qu'il désire se retirer, mais qu'il a consenti très gracieusement à rester en poste jusqu'à ce qu'on trouve un remplaçant. Les hauts fonctionnaires savent-ils quelle mesure a été prise pour choisir un nouveau président? La Commission a-t-elle fait des recommandations sur le plan interne?

M. Christie: Monsieur le président, je ne saurais vous dire. Je ne sais rien de ce qui se passe à ce sujet.

M. Nickerson: Ni l'un ni l'autre de vous deux ne brigue ce poste, n'est-ce pas?

M. Christie: Je crains qu'il ne s'agisse là d'une question politique, je ne crois pas pouvoir y répondre.

Le président: Monsieur de Jong, avez-vous une brève question à poser?

M. de Jong: Oui.